
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 20. november 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 254 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 254:  

”Hvad har de enkelte regioner gjort for at få flere organdonorer?” 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har ministeriet anmodet om bidrag fra 

Danske Regioner.  

 

Danske Regioner har oplyst følgende:  

”Regionerne har et tæt samarbejde med Dansk Center for Organdonation (DCO). 

DaŶske RegioŶer har bedt DCO hjælpe ŵed besvarelseŶ af spŵ. 2ϱϰ og 2ϱϱ. DCO’s 
svar er vedlagt i bilag. 

 

Regionerne er opmærksomme på, at organdonorraten i Østdanmark er lavere end i 

Syd- og Vestdanmark. Det betyder, at ventetiden på en nyretransplantation er læn-

gere i Østdanmark end i Syd- og Vestdanmark.  

 

Der er de seneste år lavet en række tiltag i Østdanmark med henblik på at fremme 

håndtering af organdonation.” 

 

Jeg kan henholde mig til Danske Regioners bidrag.  
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